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UNIWERSYTET SZCZECIŃSKI Protokół
RADANAUKOWA

posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa w trybie zdalnym
Al PiaMÓw40K 71-ń 

w dniu 17 grudnia 2020 r.

OTWARCIE POSIEDZENIA

Posiedzenie prowadziła dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US - przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa. 

Posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem technologii informatycznych - MS Teams (przekaz on-line) i Rada24 (system do 

głosowania).

Przewodnicząca powitała wszystkich członków na posiedzeniu Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa w trybie zdalnym. 

Po stwierdzeniu kworum i sprawdzeniu listy obecności poprzez system Rada24 przewodnicząca otworzyła posiedzenie Rady 

Naukowej Instytutu Językoznawstwa. Dwie członkinie nie potwierdziły obecności, gdyż dołączyły w trakcie posiedzenia, jednak 

brały udział w kolejnych głosowaniach. Lista obecności jest ujęta w protokole z systemu Rada24, który stanowi załącznik do 

oryginału protokołu.

1. Przewodnicząca Rady Naukowej zgłosiła wniosek o zatwierdzenie porządku obrad.

Wobec braku uwag przewodnicząca Rady Naukowej zarządziła elektroniczne glosowanie jawne. Rada Naukowa jednogłośnie 

zatwierdziła porządek obrad. Stanowi on załącznik do oryginału protokołu. Wyniki glosowania są zawarte w protokole z 

systemu Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu.

SPRAWY ORGANIZACYJNE I OSOBOWE

2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dotyczącej przyznania Pani 

dr Monice Lisowskiej płatnego urlopu naukowego na okres od 01 marca 2021 roku do 31 sierpnia 2021 roku.

Dyrektor IJ zapoznała członków RN z wnioskiem dr Moniki Lisowskiej skierowanym do Rektora US o przyznanie półrocznego 

płatnego urlopu naukowego. Dyrektor IJ wyjaśniła, że prośba o urlop naukowy jest związana z przygotowaniem monografii 

habilitacyjnej z zakresu językoznawstwa hiszpańskiego, łączącej aspekty gramatyczne z semantyką i pragmatyką języka. 

Dyrektor IJ zaakcentowała, że pani doktor od momentu zatrudnienia na US podejmowała się bardzo trudnych zadań 

związanych z organizacją kierunku iberystyka. wcześniej na Wydziale Filologicznym, a obecnie w Instytucie Językoznawstwa. 

Dyrektor IJ poinformowała, że do podania został dołączony wymagany harmonogram zaplanowanych prac w okresie trwania 

urlopu naukowego, którego treść przedstawiła członkom RN. Dyrektor IJ oznajmiła, że przychyla się do wniosku pani doktor, 

a znając odpowiedzialność i rzetelność dr Moniki Lisowskiej jest przekonana, że udzielony urlop zakończy się wydaniem 

monografii ważnej dla rozwoju naukowego pracownika. Dr hab. Hanna Pułaczewska, prof. US zapytała o obecnie 

obowiązujące w Uczelni regulacje w sprawie przyznania urlopu naukowego. Dyrektor IJ wyjaśniła, że w obowiązującym 

Regulaminie Pracy US w paragrafie 77 jest zapis, według którego Rektor może udzielić nauczycielowi akademickiemu 

posiadającemu co najmniej stopień doktora w okresie 7 lat zatrudnienia w danej uczelni płatnych urlopów naukowych w 

łącznym wymiarze nieprzekraczającym roku w celu przeprowadzenia badań.

Nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne glosowanie tajne. Wyniki głosowania są zawarte w protokole z systemu 

Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ podjęła uchwałę nr 43/2020 w sprawie wyrażenia 

opinii dotyczącej przyznania Pani dr Monice Lisowskiej płatnego urlopu naukowego na okres od 01 marca 2021 roku do 31 

sierpnia 2021 roku.

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa dotyczącej zmiany 

zatrudnienia mgr Ding Duczek.

Dyrektor IJ poinformowała, że mgr Ding Duczek jest obecnie zatrudniona w Instytucie na stanowisku lektora i jest 

pracownikiem, który rzetelnie wywiązuje się ze swoich obowiązków. Dyrektor IJ oznajmiła, że mgr Ding Duczek złożyła pismo 

do Rektora US o przeniesienie ze stanowiska lektora na stanowisko wykładowcy i przychyla się do jej wniosku. Dr hab. Hanna 
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Pulaczewska, prof. US powiedziała, że mgr Ding Duczek jest pracownikiem filologii angielskiej i jest w trakcie pisania pracy na 

temat nauczania języka chińskiego Polaków jako drugiego języka. Prośba pani magister jest związana z wykorzystaniem 

dodatkowego czasu na dopracowanie realizowanego przedsięwzięcia.

Nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie tajne. Wyniki głosowania są zawarte w protokole z systemu 

Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ podjęła uchwałę nr 44/2020 w sprawie wyrażenia 

opinii dotyczącej zmiany zatrudnienia mgr Ding Duczek.

POZOSTAŁE SPRAWY

4. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Rady Naukowej z 19 listopada 2020 r.

Przewodnicząca poprosiła o zatwierdzenie protokołu posiedzenia RN z dnia 19.11.2020 r. Protokół był przesłany wraz z 

porządkiem obrad. Do protokołu nie zgłoszono uwag.

Nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie jawne. Wyniki głosowania są zawarte w protokole z 

systemu Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ jednogłośnie zatwierdziła protokół 

posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa w trybie zdalnym z dnia 19 listopada 2020 r.

5. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Rady Naukowej z 26 listopada 2020 r.

Przewodnicząca poprosiła o zatwierdzenie protokołu posiedzenia RN z dnia 26.11.2020 r. Protokół był przesłany wraz z 

porządkiem obrad Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek zwróciła uwagę, że w protokole nie został ujęty jej glos odnoszący się do 

wypowiedzi prof. dr. hab. Andrzeja Skrendy wobec przewodniczącej RN dr hab. Barbary Rodziewicz, prof. US. 

Przewodnicząca RN, po uzyskaniu wyjaśnień, odpowiedziała, że wypowiedź pani profesor miała miejsce podczas trwania 

przerwy technicznej, którą przeprowadzono w związku ze zmianą przewodniczącego RN w dniu 26 listopada br. i głos pani 

profesor nie został uwzględniony, gdyż przerwy technicznej nie opisuje się w protokole. Kierownik Sekcji ds. Nauki pani mgr 

Agnieszka Pawłuszyn wyjaśniła, że przerwa techniczna związana ze zmianą przewodniczącego nie została zarejestrowana 

ze względu na rozpoczęte w tym czasie drugie spotkanie konsultacyjne z wybranym przewodniczącym RN i, jeżeli pani 

profesor przekaże. jak brzmiała wypowiedź, to zostanie ona uzupełniona. Dr hab. Tomasz Szutkowski, prof. US również zwrócił 

uwagę, że w tym czasie obrady RN na kilka minut zostały zawieszone i wznowione po zakończeniu konsultacji, która odbyła 

się na równoległym kanale w aplikacji MS Teams w celu zapoznania się przez przewodniczącego ze zmienionym porządkiem 

obrad posiedzenia RN. W toku dyskusji członków RN nad ustaleniem rozwiązania dr hab. Roman Gawarkiewicz, prof. US 

zaznaczył, że ustna uwaga, którą pani Profesor sformułowała zostanie odnotowana w protokole z dzisiejszego posiedzenia. 

Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek oraz pozostali członkowie RN zgodzili się na takie rozwiązanie. Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek 

poprosiła o uwzględnienie wcześniejszej wypowiedzi, że jej wypowiedź była nie tylko głosem, który miał na celu złagodzenie 

grozy płynącej z wypowiedzi prof. dr. hab. Andrzeja Skrendy i dodała, że tak się też poczuła, ale również nie sądzi, żeby 

ktokolwiek, a zwłaszcza dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US miała naganne intencje w swoim działaniu, co bardzo mocno 

podkreśliła. Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek przypomniała również, że jej wypowiedź poparła dr hab. Anna Pilarski, prof. US, 

która powiedziała, że jej też się wydaje, iż propozycja prof. dr. hab. Andrzeja Skrendy, aby sprawę skierować do komisji 

dyscyplinarnej jest za daleko idąca. Dr hab. Jolanta Ignatowicz-Skowrońska, prof. US zaproponowała, aby prof. dr hab. Ewa 

Kołodziejek sformułowała i przesłała swoją wypowiedź nieujętąw poprzednim protokole z powodu przerwy technicznej. Prof. 

dr. hab. Ewa Kołodziejek odpowiedziała, że tak też uczyni. Więcej uwag nie zgłoszono.

Nad wnioskiem przeprowadzone zostało elektroniczne głosowanie jawne. Wyniki głosowania są zawarte w protokole z 

systemu Rada24. stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa IJ jednogłośnie zatwierdziła protokół 

posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Językoznawstwa w trybie zdalnym z dnia 26 listopada 2020 r.

Wobec zaistniałej sytuacji w protokole poniżej odnotowano głos prof. dr hab. Ewy Kołodziejek odnoszący się do wypowiedzi 

Prorektora ds. Nauki prof. dr. hab. Andrzeja Skrendy wobec przewodniczącej RN dr hab. Barbary Rodziewicz, prof. US 

wyrażony na posiedzeniu RN IJ w dniu 26 listopada br.
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Prot, dr hab. Ewa Kołodziejek powiedziała, że rozumie troskę władz rektorskich o praworządność na uczelni, jednak uważa, 

że ocena wydarzeń na Radzie Naukowej IJ w dniu 19.11. 2020 r. sformułowana przez Prorektora ds. Nauki prof. dr. hab. 

Andrzeja Skrendę, jest nieco wyolbrzymiona i nie ma podstaw, by sądzić, że działania przewodniczącej Rady Naukowej, dr 

hab. Barbary Rodziewicz, prof. US, były w zamiarze nieuczciwe. Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek oznajmiła, że wszyscy znają 

dobrze panią profesor i nigdy nie mieli do jej postępowania najmniejszych zastrzeżeń. Natomiast, jeśli podczas procedury 

wyłaniania kandydatów do komisji wyborczej zaistniały jakieś nieprawidłowości, to można je w koleżeńskiej atmosferze 

wyjaśnić i naprawić. Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek zaapelowała do władz rektorskich o odstąpienie od sugerowanego przez 

Prorektora ds. Nauki prof. dr. hab. Andrzeja Skrendę zamiaru wszczęcia przeciwko dr hab. Barbarze Rodziewicz, prof. US 

postępowania dyscyplinarnego, bo sądzi, że tę niekorzystną dla wszystkich stron sytuację można polubownie rozwiązać. Pani 

profesor dodała, że do sformułowania takiego apelu upoważnia ją pozytywna ocena dotychczasowej pracy dr hab. Barbary 

Rodziewicz, prof. US, a także dobra atmosfera panująca w Instytucie Językoznawstwa.

6. Wolne wnioski.

Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek, na koniec swojego uczestnictwa w RN, powiedziała że w związku z dyskryminującym przepisem 

w nowej Ustawie odnośnie wieku nie zdecydowała się na kandydowanie do kolejnej RN i podziękowała wszystkim członkom 

za możliwość uczestnictwa w Radzie Naukowej, a w szczególności przewodniczącej RN dr hab. Barbarze Rodziewicz, prof. 

US. Pani profesor dodała, że była to dobra rada, z dobrą atmosferą, rzeczowo prowadzona i wielka jest w tym zasługa pani dr 

hab. Barbary Rodziewicz, prof. US.

Dr hab. Hanna Pułaczewska, prof. US podziękowała prof. dr hab. Ewie Kołodziejek za udział w RN i powiedziała, że pani 

profesor zawsze była bardzo ważną osobą i zawsze można było liczyć na jej głos, który w bardzo precyzyjny sposób 

wypowiadał to, co wiele osób miało na myśli. Prof. dr hab. Ewa Kołodziejek odpowiedziała, że gdyby starała się o miejsce w 

RN, to i tak głos byłby stracony ze względu na niemożność wzięcia udziału w głosowaniach.

Dr hab. Jolanta Ignatowicz-Skowrońska, prof. US podziękowała i pogratulowała dr hab. Barbarze Rodziewicz, prof. US 

trudnego roku i powiedziała, że to było pierwsze doświadczenie, z którym dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US znakomicie 

sobie poradziła. Pani profesor oznajmiła, że podziwia w dr hab. Barbarze Rodziewicz, prof. US spokój, wyważenie, stonowanie 

i będzie wszystkim brakowało tego przewodniczenia. Pani profesor dodała, że obecna przewodnicząca RN postawiła wysoką 

poprzeczkę, i osoba, która będzie nowym przewodniczącym RN będzie musiała się mocno starać, żeby dorównać tym 

ustaleniom, które poczyniła dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US.

Dr hab. Roman Gawarkiewicz. prof. US przyłączył się do wypowiedzi odnośnie do osoby dr hab. Barbary Rodziewicz, prof. US 

oraz nawiązał do słów prof. dr hab. Ewy Kołodziejek mówiąc, że pani profesor nie musi walczyć o miejsce w Radzie Naukowej, 

gdyż ma to miejsce zapewnione, pracując na swoją pozycję. Dr hab. Roman Gawarkiewicz, prof. US, zgodzi) się z tym, że 

przepis dotyczący głosowań jest dyskryminujący, ale jest przekonany, że nie jest to kwestia walki, ale szacunku i pozycji, na 

którą pani profesor przez te wszystkie lata zasłużyła. Z tego powodu będzie wszystkim brakowało pani profesor na kolejnych 

posiedzeniach RN.

Dyrektor IJ złożyła podziękowania przewodniczącej RN dr hab. Barbarze Rodziewicz, prof. US za bardzo dobrą współpracę i 

oznajmiła, że funkcja przewodniczącego RN i pełniącego obowiązki dyrektora są pozornie niezależne od siebie, ale jednak 

ważne, aby współpraca dobrze się układała. Dyrektor IJ również powiedziała, że z wielkim podziwem patrzy na dr hab. Barbarę 

Rodziewicz, prof. US jako osobę spokojną, opanowaną, nie poddającą się emocjom, których to cech wymaga funkcja 

przewodniczącego RN. Dyrektor IJ podziękowała także wszystkim członkom za udział w RN, za sprawne obrady i dyskusje. 

Dyrektor IJ oznajmiła, że dyskryminujący zapis ustawy związany z pozbawieniem głosu profesorów, którzy są w pełni sił 

naukowych, którzy są autorytetami, i od których możemy się uczyć jest czymś, co budzi sprzeciw, ale Rada Naukowa jest 

organem Uniwersytetu, natomiast wsparcie i głosy osób mądrych są potrzebne wszystkim i trzeba z tego korzystać dla 

wspólnego dobra i doświadczenia.

Dr hab. Tomasz Szutkowski, prof. US także wyraził podziękowania dla dr hab. Barbary Rodziewicz, prof. US za włożony trud, 

gdyż praca w nowych organach Uczelni w związku z reformą szkolnictwa była wielkim wyzwaniem, a praca w Radzie Naukowej 
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IJ przebiegała bardzo sprawnie, jak również współpraca pomiędzy przewodniczącą RN i panią dyrektor IJ była naprawdę 

wzorowa, co warto podkreślić, gdyż jest to ważne dla rozwoju Instytutu. Dr hab. Tomasz Szutkowski, prof. US podziękował za 

bardzo cenne głosy prof. dr hab. Ewie Kolodziejek. która jest dla wszystkich pracowników dużym autorytetem oraz za 

możliwość współtworzenia jednego gremium naukowego. Profesor życzył wszystkim zdrowia oraz spokojniejszej i 

bezpieczniejszej przyszłości osobistej i zawodowej.

Dr Beata Afeltowicz również przyłączyła się do podziękowań dla dr hab. Barbary Rodziewicz, prof. US za pełnienie funkcji 

przewodniczącej RN i zapytała o skład nowej RN IJ oraz, czy istnieje jakakolwiek możliwość utworzenia funkcji członka 

honorowego Rady Naukowej dla prof. dr hab. Ewy Kołodziejek. Przewodnicząca RN odpowiedziała, że oficjalne wyniki będą 

opublikowane 21 grudnia br., ale na stronie internetowej Uczelni zamieszczona jest wstępna informacja o wynikach wyborów. 

Natomiast, odpowiadając na drugie pytanie, przewodnicząca RN poinfprmowała, że niestety nie wie. ale temat ten może podjąć 

RN w nowym składzie.

Dyrektor IJ podziękowała również pracownicom Sekcji ds. Nauki za to, że często służą dyrektorowi i przewodniczącej RN radą 

merytoryczną oraz za wsparcie techniczne przy organizowaniu posiedzeń RN.

Dr hab. Hanna Pulaczewska, prof. US powiedziała, że był to bardzo dobry pomysł, aby rady naukowe w taki sposób 

zorganizować i potwierdziła, że sekcja bardzo sprawnie działa i zapytała, kiedy kończy się kadencja obecnego dyrektora IJ. 

Dyrektor IJ odpowiedziała, że wczoraj odbyło się ostatnie posiedzenie komisji konkursowej w sprawie wyboru dyrektora IJ na 

kadencję 2021 - 2024. Jedyna kandydatka dr hab. Jolanta Mazurkiewicz-Sokolowska, prof. US uzyskała pozytywną opinię 

komisji i od 01 stycznia 2021 roku obejmie stanowisko dyrektora Instytutu Językoznawstwa. Dr hab Hanna Pulaczewska, prof. 

US zaznaczyła, że jest to ostatnie spotkanie z udziałem dr hab. Adrianny Seniów, prof. US jako pełniącej funkcję dyrektora IJ 

i złożyła podziękowania za ostatnie dwa lata, które były znakomite, a sprawy pracowników prowadzone były bardzo 

profesjonalnie i transparentnie. Dyrektor IJ podziękowała za słowa uznania i przekazała, że dobro instytucji, w której pracujemy 

jest najważniejsze.

Dr hab. Jolanta Mazurkiewicz-Sokolowska, prof. US podziękowała Wysokiej Radzie i członkiniom komisji konkursowej za 

pozytywne zaopiniowanie jej kandydatury na dyrektora IJ, a w związku ze zbliżającymi się Świętami Bożego Narodzenia 

złożyła życzenia zdrowych i spokojnych Świąt.

Dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US złożyła podziękowania wszystkim członkom Wysokiej Rady i każdemu oddzielnie. 

Przewodnicząca RN oznajmiła, że był to trudny okres, gdyż wszyscy pracowali w nowych strukturach, i ma nadzieję, że 

członkowie RN będą dobrze wspominać wzajemną współpracę. Przewodnicząca RN powiedziała, że starała się wypełniać 

swoje obowiązki tak dobrze jak tylko potrafiła i nie wie, czy zasługuje na te przychylne głosy, które się pojawiły, ale bardzo 

serdecznie za nie dziękuje. Dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US życzyła wszystkim Państwu tego co najcenniejsze, czyli 

zdrowia, a ponieważ żyjemy w niepewnej sytuacji, to właśnie zdrowie jest najważniejsze, a dopiero potem można realizować 

swoje marzenia naukowe, czego oczywiście również wszystkim w nadchodzącym roku z całego serca życzy.

7. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodnicząca Rady Naukowej dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US zamknęła posiedzenie Rady Naukowej Instytutu 

Językoznawstwa w trybie zdalnym.

PRZEWODNICZĄCA RADY NaUkUWEJ
IncK/łlfłll

dr hab. Barbara Rodziewicz, prof. US

Protokół sporządziła: 
mgr Monika Wojtowicz
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